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Protokół Nr XXXI/09 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 8 stycznia 2009 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 8 stycznia 2009 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 8 stycznia 2009 roku o godzinie 18.15.  
W XXXI sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Bolesław Ratajczak; 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 8 stycznia 2009 
roku o godzinie 17.00 otworzył XXXI sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XXXI sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXI sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz złoŜył wniosek                       
o wprowadzenie w porządku obrad punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę dostarczaną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – 
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Handlowo – Usługowe „EKO – TECH” sp. z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 
Czempiń” w punkcie 5a porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wniosek 
Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 7 stycznia 2009 roku w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktów:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego;  
2. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego                          

z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolacy poznają, odkrywają                     
i chronią; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego                         
z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolak poznaje piękny, 
tajemniczy świat; 

4. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych 
w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 
oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń. 

Projekt uchwały proponuje się umieścić w punktach 4a, 4b, 4c, 4d porządku obrad.  
Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 5 a: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
dostarczaną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO 
– TECH” sp. z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń”.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 4a: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 4b: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolacy poznają, odkrywają i chronią”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 4c: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolak poznaje piękny, tajemniczy świat”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 4d: „Podj ęcie 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych                     
w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 
oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń”.   

 
Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący: 
Otwarcie obrad.  

1. Przedstawienie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
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4a. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
4b.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego                         

z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolacy poznają, odkrywają                    
i chronią”.  

4c.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego                            
z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolak poznaje piękny, 
tajemniczy świat”.  

4d.Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych                     
w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 
oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę            
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej                     
w Czempiniu.  

5a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
dostarczaną przez Przedsiębiorstwo produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – 
TECH” sp. z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń.  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym.  
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                      

w okresie międzysesyjnym.  
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
9. Wolne głosy i wnioski.  
10. Zakończenie sesji.  

  
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, Ŝe 
jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski 
nadzorujący sporządzenie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, nie 
ma zastrzeŜeń co do jego treści i wnosi do Rady Miejskiej w Czempiniu o przyjęcie go bez 
odczytania.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 18 grudnia 2008 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje zgłosili: 

1. Radny Piotr Wojciechowski w sprawach:  
• udzielenia odpowiedzi na pytanie, jak jest los uchwały nr XXV/150/08 

podjętej przez Radę Miejską w Czempiniu w dniu 20 sierpnia 2008 roku, 
której termin wykonalności wynosił trzy miesiące;  

• udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń 
jest zatrudniony w Urzędzie Gminy w Czempiniu na cały etat; 

• wyjaśnienie, kto dokonał odbioru technicznego drogi na Borówku Starym – 
po zakończeniu prac teren nie został uporządkowany odpowiednio tak jak               
w przypadku innych dróg – podsypanie, pograbienie, poukładana kostka. 
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Radny Piotr Wojciechowski zwrócił uwagę, Ŝe wątpliwości budzi równieŜ 
jakość wysepki naprzeciwko cmentarza przy drodze powiatowej – ma 
nadzieję, Ŝe „jest to tylko prowizorka”, bo w 2009 roku ma odbyć się remont 
tej drogi; 

• ponowienia prośby mieszkańców wsi Sierniki o postawienie wiaty 
przystankowej dla dzieci oczekujących na autobus szkolny.     

2. Radny Krzysztof Giemza w sprawach: 
• wycięcia wszystkich drzew przy drodze nr 5 na odcinku od mostu Kanału 

Mosińskiego do miejscowości Głuchowo z uwagi na poprawę bezpieczeństwa 
uŜytkowników drogi;  

•  zmiany organizacji krzyŜówki na drodze Nr 5 – Oborzyska Stare – Kurowo – 
drogi te powinny schodzić się w jednej linii, prostopadle do drogi nr 5.  

  
Do punktu 4 a porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przedstawionego 
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXI/181/09 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

 Do punktu 4 b porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolacy poznają, odkrywają i chronią” przedstawionego 
wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną: 
 
Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Czempiniu Renata Skrobała wyjaśniła, Ŝe oba 
projekty są realizowane w ramach programu pn. „Rozwój i kształcenie kompetencji                    
w regionach. Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich”; 
program: „Przedszkolacy poznają, odkrywają i chronią” uzyskał na liście rankingowej 
obejmującej 150 pozycji, miejsce 92; autorem tego projektu Dyrektor Przedszkola była 
osobiście – projekt obejmuje 75 dzieci w wieku od 3 – 6 lat, zatem wszystkie dzieci, które 
uczęszczają do Przedszkola przy ulicy Nowej 4, program: „Przedszkolak poznaje piękny, 
tajemniczy świat” uzyskał 110 miejsce na liście rankingowej, jego autorem jest Wicedyrektor 
Przedszkola – Maria Rybaczyk, projekt obejmuje 75 dzieci w wieku od 4 – 6 lat, zatem nie 
wszystkie, które uczęszczają do oddziałów przedszkolnych na ulicy Borówko Stare. Dyrektor 
Renata Skrobała poinformowała, Ŝe wymienione projekty otrzymały kaŜdy po 50 000 zł; 
pomocy przy pisaniu projektów udzieliła Pani Dyrektor Akademii Nauki w Lesznie – Justyna 
Czwojda i jej asystentka – Anna Szymańska; oba projekty są zgodne ze Strategią Rozwoju 
Gminy Czempiń na lata 2007 – 2013, z misją gminy i nadrzędnym celem strategicznym, co 
zostało zawarte w obu projektach; projekty opierają się na autorskim programie Pana Marka 
Hoffmana, który od 1998 roku zajmuje się zagadnieniami związanymi z nauką czytania oraz 
przeciwdziałaniu dysleksji – program jest przeznaczony dla dzieci w wieku przedszkolnym. 
Dyrektor Renata Skrobała poinformowała, Ŝe korzyści z przeprowadzenia programu będą 
następujące: 

1. dla dzieci:  
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• wszechstronny rozwój wychowanków; 
• podniesienie ich wiedzy i umiejętności poprzez udział w atrakcyjnych 

zabawach i zajęciach (projekt będzie realizowany w czasie codziennych zabaw 
i zajęć z dziećmi); 

• nauka czytania i profilaktyka dysleksji;  
• podniesienie wiedzy dzieci przedszkolnych z zakresu edukacji ekologicznej; 
• rozbudzanie zainteresowania otaczającym światem;  
• kształtowanie postaw polegających na mądrym i umiejętnym współŜyciu 

człowieka w otoczeniu społeczno – przyrodniczym; 
• pozyskanie atrakcyjnych pomocy dydaktycznych dla przedszkola, jak zabawki, 

materiały plastyczne, mikroskopy, ksiąŜki, gry dydaktyczne;   
2. dla nauczycieli:  

• wzbogacenie warsztatu pracy poprzez szkolenia i pozyskanie nowoczesnej 
bazy dydaktycznej i sprzętu audiowizualnego; 

• poznanie kolejnych – nowoczesnych metod pracy z dzieckiem;  
3.  dla rodziców:  

• zmiana świadomości rodziców oraz zaangaŜowanie ich w edukację własnego 
dziecka; 

• zdobycie wiedzy na temat rozwoju psychofizycznego dzieci;  
• ujednolicenie oddziaływań wychowawczych przedszkola i domu rodzinnego;  

4. dla kadry kierowniczej: pozytywny wizerunek przedszkola w środowisku,                
a tym samym jego promocja. 

 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jerzego KrzyŜostaniaka, jaki będzie udział finansowy 
gminy w tych programach, Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe środki zostaną otrzymane bezzwrotnie, bez jakiegokolwiek udziału 
gminy.            
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXI/182/09 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie zatwierdzenia 
projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: 
„Przedszkolacy poznają, odkrywają i chronią” przedstawioną wraz                              
z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 4 c porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia projektu współfinansowanego                          
z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: „Przedszkolak poznaje piękny, tajemniczy 
świat” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Halinę 
Łączną uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXI/183/09 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie zatwierdzenia 
projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego, pt.: 
„Przedszkolak poznaje piękny, tajemniczy świat” przedstawioną wraz                              
z uzasadnieniem przez Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 4 d porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych                     
w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 
warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń przedstawionej wraz z uzasadnieniem 
przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew  uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXXI/184/09 Rady Miejskiej w Czempiniu o zmianie uchwały                    
w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 
dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu 
przyznawania tych świadczeń przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Wniosek o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu złoŜony do Rady Miejskiej               
w Czempiniu w dniu 16 grudnia 2008 roku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                    
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Inwestycji i Infrastruktury 
Technicznej Jana Marciniaka:  
 
Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe ma wiele uwag do tej propozycji dotyczącej 
wysokości opłat za wodę: po pierwsze – radni nie uzyskali odpowiedzi, na co zostaną 
przeznaczone pieniądze pozyskane wskutek podniesienia taryf za dostarczanie wody                         
i odprowadzanie ścieków; bo jeśli zakłada się podwyŜkę, to powinien być określony cel, na 
jaki zostanie przeznaczona. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie otrzymał równieŜ 
odpowiedzi na pytanie, czy przez rok 2008 w jakikolwiek sposób poprawiono sytuację, 
zarówno w ściekach, jak i w wodzie poprzez lepszą sprzedaŜ wody (wskazywano, Ŝe róŜnica 
pomiędzy produkcją wody a jej sprzedaŜą wyniosła prawie 100 000 kubików rocznie) – nie 
uzyskał odpowiedzi, czy pozyskano odbiorców na przykład nieuczciwie pobierających do tej 
pory wodę, jak równieŜ czy pozyskano nowych dostawców ścieków, tak, aby oczyszczalnia 
przyjmowała ich więcej, poniewaŜ wówczas koszty odbioru odpadów byłyby zdecydowanie 
niŜsze. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jeśli nie uzyskał odpowiedzi, moŜna 
przypuszczać, Ŝe takie działania nie były podejmowane albo nie udzielono rzetelnej 
informacji w tym zakresie. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie otrzymał informacji, 
jak w roku 2008 wyglądała proporcja wody wyprodukowanej do wody sprzedanej przez 
ZGK. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe w kosztach ZGK, które są podstawą obliczania 
opłat za wodę są przewidywane określone zadania do wykonania. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe ze sprawozdania dotyczącego remontów i inwestycji wykonanych przez ZGK 
wynika, Ŝe jednym z punktów jest zabezpieczenie przeciwpoŜarowe, czyli utrzymanie w stałej 
gotowości hydrantów, na które trzy lata temu przeznaczono nieco ponad 1 000 zł, w roku 
ubiegłym 500 zł, natomiast na 2009 rok nie przewidziano wydatków na ten cel. Radny 
Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe być moŜe gmina nie potrzebuje chronić mieszkańców 
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przed poŜarami, jednakŜe naleŜy pamiętać, Ŝe naleŜy to do jej obowiązków. Radny Wojciech 
Adamski zaproponował zapoznanie się z Rozporządzeniem Ministra Spraw Wewnętrznych               
i Administracji z dnia 16 czerwca 2003 roku, którego § 2 mówi, Ŝe: „Woda do celów 
przeciwpoŜarowych dla obiektów, o których mowa – czyli mieszkańcy, zakłady pracy itp. – 
powinna być dostępna przede wszystkim z urządzeń słuŜących do zaopatrywania ludności             
w wodę”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe forsowane przez Dyrektora ZGK zdanie 
podczas posiedzenia komisji, Ŝe nie jest rolą ZGK zapewnienie odpowiedniego stanu 
hydrantów, jest nieprawdą. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe w Rozporządzeniu 
czytamy, Ŝe jeśli rurociąg jest mało wydajny, to wówczas naleŜy w odpowiedniej odległości 
zastosować źródła wody, to jest zbiorniki, stawy, ujęcia wodne itp., jednakŜe podstawowym 
źródłem jest sieć zaopatrująca ludność w wodę. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
budując sieci wodociągowe kaŜdy projektant jest zobowiązany do doliczenia do kosztów co 
najmniej 10 % na cele przeciwpoŜarowe, czyli twierdzenie, Ŝe wodociągi zaopatrujące 
mieszkańców w wodę nie słuŜą do celów przeciwpoŜarowych jest błędne. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe w kosztach opłat za wodę nie uwzględniamy środków na zabezpieczenie 
przeciwpoŜarowe. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe obowiązkiem uŜytkownika sieci 
jest co najmniej raz w roku sprawdzenie i naprawa hydrantów. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe próbował dotrzeć do protokołów przeglądu hydrantów, jednak w gminie 
takowych nie ma, poniewaŜ nie są robione. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe zarządca 
lub uŜytkownik jest odpowiedzialny za stan hydrantów. Radny Wojciech Adamski wskazał, 
Ŝe z informacji uzyskanych od straŜaków z terenu gminy Czempiń wynika, Ŝe zdarzały się 
przypadki, Ŝe przy gaszeniu jednego z poŜarów na cztery otwarte hydranty zadziałały dwa, na 
innym na trzy otwarte hydranty – dwa były nieczynne, przy kolejnym poŜarze trzeba było 
szybko sprowadzać beczkowóz, poniewaŜ Ŝaden hydrant nie zadziałał, przed odbiorem 
budynku Gimnazjum zbadano stan siedmiu hydrantów znajdujących się w jego obrębie                   
i okazało się, Ŝe w dniu otwarcia czynne były trzy, poniewaŜ dwa zostały w nocy naprawione. 
Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe dobrze byłoby, gdyby 50% hydrantów na 
terenie gminy Czempiń było czynnych. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jemu 
powiedziano, Ŝe nie jest kompetencją gminy i ZGK dbanie o stan hydrantów. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe w takiej sytuacji na utrzymanie i remont hydrantów planuje 
się w taryfie 0 zł na rok 2009. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe wobec 
przedstawionych powyŜej wątpliwości, opowie się przeciwko podjęciu przedstawionego 
projektu uchwały.   
 
Radny Aleksander Wieliński wyraził aprobatę dla słów radnego Wojciecha Adamskiego                  
i wyraził wątpliwość, co do tego, na który rok ma zostać określona stawka za dostarczanie 
wody i odprowadzanie ścieków, poniewaŜ te same zarzuty, o których dzisiaj jest mowa, 
pojawiały się na początku 2008 roku. Radny Wojciech Adamski przypomniał, Ŝe prosili 
Burmistrz Gminy Czempiń o doprowadzenie do poprawy sytuacji, w której około 180 posesji 
nie jest podłączonych do sieci kanalizacji sanitarnej, pomimo, Ŝe mają taką moŜliwość. Radny 
Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe przeliczając 50 zł od jednej rodziny na miesiąc przez okres 
jednego roku to w skali roku od tych gospodarstw dałoby kwotę 70 000 zł. Radny Aleksander 
Wieliński wskazał, Ŝe „nie zrobiono nic”, a radni otrzymali projekt zakładający podwyŜkę 
opłat w sumie o 50 gr z VAT – em. Radny Aleksander Wieliński przypomniał, Ŝe Komisja 
Rewizyjna złoŜyła pismo do Burmistrz Gminy Czempiń o wyjaśnienie sytuacji tych 
gospodarstw, które nie są podłączone i otrzymali odpowiedź od Burmistrza, Ŝe: 
„Potwierdzam słowa Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu w sprawie 
stosunkowo duŜej ilości nieruchomości niepodłączonych do sieci kanalizacyjnej. Do chwili 
obecnej Urząd Gminy w Czempiniu nie podjął działań dotyczących całej gminy 
wymuszających podłączenia. NaleŜy w tym jednak miejscu odnotować adresowanie do                
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27 niepodłączonych do sieci właścicieli nieruchomości w Srocku Wielkim. Spoczywa 
bowiem na nas obowiązek nałoŜony przez Unię, która znacząco uczestniczyła w kosztach 
budowy sieci, aby wszystkie nieruchomości zostały włączone w system kanalizacyjny. JeŜeli 
do tego nie doprowadzimy, Unia Europejska moŜe zarządzać zwrotu dotacji. Niestety po 
wysłaniu prośby/apelu do 27 właścicieli nieruchomości z ich obowiązku wywiązało się 
jedynie pięciu. Sytuacja ta utwierdza nas w przekonaniu, aby w 2009 roku wspólnie                       
z Zakładem Gospodarki Komunalnej i po zapoznaniu się z ustawodawstwem w tym zakresie, 
podjąć stosowne kroki eliminujące ten stan rzeczy”. Radny Aleksander Wieliński pytał: „Jak 
długo mamy czekać?, Gdzie jest ochrona środowiska?, Czy nie moŜna sprawdzić domostw, 
które gdzieś wywoŜą te ścieki?”. Radny Aleksander Wieliński wyraził pogląd, Ŝe rok 2008 
uwaŜa za stracony, tymczasem Radzie Miejskiej w Czempiniu proponuje się podniesienie 
stawek taryf , co powoduje, Ŝe stawki praktycznie zrównują się z tymi, które zostały ustalone 
przez Aquanet. Radny Aleksander Wieliński wyraził pogląd, Ŝe przystąpienie do Aquanetu 
nie jest jednak jedyną drogą poprawy sytuacji w gminie Czempiń. Radny Aleksander 
Wieliński oświadczył, Ŝe nie zagłosuje za zaproponowaną podwyŜką cen.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 6 głosami „za”, przy                   
9 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” nie podjęła uchwały              
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. 
 

Do punktu 5a porządku obrad: 
 
Wniosek o zatwierdzenie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę dostarczaną przez 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – TECH” sp. z o.o. z siedzibą 
– Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń złoŜony w dniu 2 stycznia 2009 roku stanowi załącznik nr 
8 do niniejszego protokołu.  
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
dostarczaną przez Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Handlowo – Usługowe „EKO – TECH” 
sp. z o.o. z siedzibą – Piotrkowice 1c; 64-020 Czempiń przedstawionego przez Kierownika 
Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jana Marciniaka.  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe ma w tej chwili pewne wątpliwości, poniewaŜ firma 
„EKO – TECH” proponując stawki taryfy za wodę dostosowała je do tych przedstawionych 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. Radny Wojciech Adamski złoŜył 
wniosek formalny o odroczenie głosowania nad przedstawionym projektem uchwały, 
poniewaŜ moŜe dojść do sytuacji, w której w gminie będą obowiązywały dwie stawki opłat za 
wodę. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe „na dziś nie znamy jeszcze, jaką decyzję Pani 
Burmistrz podejmie”. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe wzrost stawki opłat za wodę             
w przypadku „EKO – TECHU” jest uzasadniony załoŜeniem zrealizowania inwestycji                    
w postaci sieci wodociągowej i jeśli zdecydowałby się na pozostawienie stawki dotychczas 
obowiązującej, to budowy tej sieci wodociągowej będzie mniej.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
„EKO – TECH” przedstawił propozycję stawki opłat za wodę i jest to prawdopodobnie 
subiektywne odczucie radnego Wojciecha Adamskiego, Ŝe być moŜe „EKO – TECH” 
zaproponowałby inną stawkę. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe stawka została 
przedstawiona i nie wskazano konkretnie, co jest przyczyną wzrostu stawki opłat za wodę – 
czy są to inwestycje, czy dostosowanie stawki do przedstawionej przez ZGK. Radny 
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Krzysztof Sankiewicz poprosił, aby nie snuć domysłów na ten temat. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe wniosek radnego Wojciecha Adamskiego został zgłoszony o tyle za 
późno, Ŝe na początku sesji odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem tego punktu do 
porządku obrad i wszyscy radni wypowiedzieli się za taką zmianą porządku obrad. Radny 
Krzysztof Sankiewicz zgłosił wniosek formalny o odrzucenie wniosku radnego Wojciecha 
Adamskiego.  
 
Radny Aleksander Wieliński zgłosił przeciwny wniosek formalny uzasadniając, Ŝe nie moŜna 
pozwolić na to, aby w gminie Czempiń obowiązywały dwie ceny opłat za wodę.    
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe nie 
ma mowy o dwóch róŜnych stawkach opłat za wodę. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, 
Ŝe w taryfach zostały jasno określone wysokości stawek opłat za wodę i nie moŜna dzisiaj 
domyślać się, jak sytuacja wyglądałaby, gdyby „EKO –TECH” wiedział, Ŝe taryfa opat za 
wodę zaproponowana przez ZGK nie zostanie podjęta. Radny Krzysztof Sankiewicz 
podkreślił, Ŝe „EKO – TECH” jest powaŜną firmą i na pewno nie pozwoliłaby sobie na to, 
Ŝeby w sposób nieprzemyślany zaproponować stawki opłaty za wodę. 
 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe jeśli będzie równa stawka opłat za wodę, to 
mieszkańcy zaopatrywani w wodę z sieci „EKO – TECHU” „będą wynagradzani, bo EKO – 
TECH inwestuje”.  
 
Radny Piotr Wojciechowski przypomniał, Ŝe w gminie Czempiń były juŜ czasy, kiedy 
obowiązywały dwie stawki opłat za wodę. Radny Piotr Wojciechowski wskazał, Ŝe „nie 
moŜna mierzyć wszystkich zakładów równą miarką”.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przyznał, Ŝe 
faktycznie tak było, ale w taryfach, które przedstawiono Radzie Miejskiej w Czempiniu na 
2009 rok nie ma o takiej sytuacji mowy, poniewaŜ w przypadku obu zakładów przedstawiono 
na 2009 rok propozycję takiej samej stawki opłat za wodę.  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu posądza 
go o domysły, tymczasem, gdyby w odpowiednim terminie został zaproszony przedstawiciel 
„EKO – TECHU” i przybył na posiedzenie Komisji, to nie byłoby dyskusji, bo „równieŜ by 
zaproponował, to co w rozmowie ze mną – zaproponował, czy przejmie Rada dwie stawki, bo 
nam wychodzi duŜo niŜej koszt produkcji”. Radny Wojciech Adamski zwracając się do 
Burmistrz Gminy Czempiń wskazał, Ŝe: „Pani Burmistrz, ja rozumiem ten upór, nie wiem, 
czy źle odczytałem, czy dobrze, ale nie będzie z ustawy, ale odczytałem tak, Ŝe nie będzie               
z ustawy, bo Pani Burmistrz wbrew decyzji Rady uchwali stawkę proponowaną przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej”.        
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował, aby 
nie mówić nieprawdy, poniewaŜ dyskusja w tym temacie jest zbędna, poniewaŜ radni Rady 
Miejskiej w Czempiniu wyrazili pogląd, co do jednego projektu uchwały i powinni równieŜ 
zrobić to w stosunku do drugiego przedstawionego projektu. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, Ŝe prawo określa jednoznacznie, iŜ niezaleŜnie od tego, jak radni w dniu dzisiejszym 
zagłosują, to i tak stawki te będą obowiązywały; wszystkie te procedury zostały ściśle 
określone w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i Rada Miejska w Czempiniu musi 
się nim podporządkować. 
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Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe nie jest prawdą, Ŝe na 
posiedzenie Komisji nie został zaproszony przedstawiciel „EKO – TECHU”, 24 grudnia 2008 
r. firma ta złoŜyła wniosek o zatwierdzenie taryfy za zaopatrzenie w wodę, wspólnie                       
z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Czempiniu ustalono, Ŝe na wspólne posiedzenie 
Komisji Rady zostanie poproszony przedstawiciel tej firmy, faktycznie termin zaproszenia 
był krótki, jednakŜe pismo z zaproszeniem zostało wysłane, poniewaŜ było w zamiarze, aby 
podczas jednej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu omówiono taryfy dla obu zakładów; gdyby 
w dniu dzisiejszym nie został wprowadzony ten punkt do porządku obrad sesji, to wówczas 
do dnia 8 lutego 2009r. musiałby się odbyć kolejna sesja Rady Miejskiej w Czempiniu. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe w dniu wczorajszym otrzymała pismo            
z „EKO – TRCHU” informujące, Ŝe przedstawiciel tej firmy, który zajmuje się taryfami jest 
w podróŜy słuŜbowej i na posiedzenie nie moŜe przybyć.         
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przyznał, ze 
faktycznie taka odpowiedź od firmy „EKO – TECH” wpłynęła, jednakŜe podczas 
wczorajszego posiedzenia wspólnego Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław Sztukowski poprosił             
o zajęcie przez radnych stanowiska, czy omawiany projekt uchwały ma zostać wprowadzony 
do porządku obrad, ponadto dzisiaj na samym początku sesji głosowano, czy Rada Miejska              
w Czempiniu zajmie się dzisiaj tą kwestią. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe jeśli 
radni uznaliby, Ŝe nie posiadają dostatecznej wiedzy pozwalającej na podejmowanie dyskusji 
w temacie stawki taryfy zaproponowanej przez „EKO – TECH”, to było zapewnienie ze 
strony Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, Ŝe zostanie zorganizowane 
spotkanie z przedstawicielem tej firmy celem rozwiania wątpliwości. Radny Krzysztof 
Sankiewicz przypomniał, Ŝe od dawna juŜ postanowiono, Ŝe Rada Miejska w Czempiniu 
będzie ustalała taką sama stawkę opłat za wodę dla obu zakładów, bo uznano, Ŝe nie moŜna 
róŜnicować mieszkańców gminy w Ŝaden sposób. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
skoro obie firmy zaproponowały taką samą stawkę opłat za wodę, to nie widział konieczności 
zajmowania się tym tematem podczas dwóch sesji, stąd propozycja zgłoszona na początku tej 
sesji. 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poprosiła, aby nie kłamać i nie 
wprowadzać mieszkańców obecnych na sali w błąd twierdząc, Ŝe burmistrz tej gminy wbrew 
Radzie Miejskiej wprowadzi stawki wyŜsze na wodę i na ścieki, bo to jest kłamstwo                      
i pomówienie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe ustawa o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków jasno określa, w jakim trybie                
i w jakich terminach naleŜy rozpatrywać nowe stawki i kiedy wchodzą one w Ŝycie. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyraziła pogląd, Ŝe odbiera fakt niepodjęcia uchwały 
dotyczącej ZGK za populizm, poniewaŜ radni doskonale wiedzą, Ŝe jeśli dzisiaj nie została 
podjęta ta uchwała, to w ciągu 70 dni od złoŜenia wniosku przez ZGK, tj. 7 lutego 2009 r. te 
stawki opłat za wodę i tak wejdą w Ŝycie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew zaapelowała, aby 
nie wprowadzać mieszkańców w błąd, poniewaŜ Burmistrz Gminy wbrew Radzie Miejskiej w 
Czempiniu nie moŜe nic zrobić, a tym bardziej wbrew mieszkańcom. 
 
Radny Wojciech Adamski wycofał wniosek o wycofanie punktu dotyczącego podjęcia 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę dostarczaną przez PPHU „EKO – TECH”, 
jednocześnie wskazując, Ŝe jeśli dzisiaj zostanie podjęta ta uchwała, to i tak przez dwa, trzy 
miesiące będą obowiązywały dwie stawki opłat za wodę w gminie Czempiń, poniewaŜ                  
w ZGK przez jakiś czas jeszcze będzie obowiązywała dotychczasowa stawka. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe postawił swój wniosek jedynie dlatego, Ŝe stawka dla ZGK 
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nie została uchwalona. Radny Wojciech Adamski podkreślił, Ŝe minął kolejny rok, podczas 
którego „nie ruszono palcem za tym zagadnieniem; w pozyskiwaniu ścieków, sprzedaŜy 
wody, oszczędności wody”.  
 
Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan podkreślił, Ŝe stawka, która 
została zaproponowana przez „EKO – TECH” i która była weryfikowana przez Burmistrz 
Gminy Czempiń, mogła być głosowana tylko ta, która została przedstawiona w uchwale                 
i obecność przedstawiciela „EKO – TECHU” podczas posiedzenia Komisji czy sesji nie 
mogła mieć Ŝadnego znaczenia dla jej wysokości. Roman Hojan podkreślił, Ŝe nie jest 
prawdą, Ŝe obecność przedstawiciela „EKO – TECHU” mogła mieć wpływ na propozycję, 
która dzisiaj będzie głosowana. Roman Hojan poprosił o nie wprowadzanie w błąd osób, 
które obecne są na sali. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe 
głosowanie odbędzie się nad stawkę zaproponowaną przez „EKO – TECH”. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, Ŝe dziwi się przypuszczeniom, Ŝe radni Rady Miejskiej w Czempiniu 
inaczej zagłosują w przypadku taryfy dla „EKO – TECHU”, poniewaŜ uznali podczas 
poprzedniego głosowania, Ŝe stawka w zaproponowanej wysokości jest za wysoka.  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił, aby Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu nie 
wprowadzał w błąd obecnych na sali, poniewaŜ radny Wojciech Adamski nie mówił, Ŝe 
stawki zaproponowane są za wysokie, a wskazał, Ŝe nie są w przypadku ZGK uzasadnione, 
inaczej jak w przypadku „EKO – TECHU”, który zaplanował inwestycje.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, czy gdyby na sali sesyjnej obecny 
był przedstawiciel „EKO – TECHU”, to czy miałby moŜliwość zaproponowania obniŜenia 
stawki opłat za wodę, Radca prawny Urzędu Gminy w Czempiniu Roman Hojan wskazał, Ŝe 
nie ma takiej prawnej moŜliwości i Rada Miejska równieŜ nie moŜe wprowadzić zmiany 
wysokości stawki.            
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosach „przeciw” 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                 
Nr XXXI/185/09 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu przedstawioną przez Kierownika Referatu 
Inwestycji i Infrastruktury Technicznej Jana Marciniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 6 porządku obrad. 
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
10 i 11 do niniejszego protokołu uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 7 porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas spotkań opłatkowych w czasie od 
18-22 grudnia 2008 roku   
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2. w dniu 7 stycznia 2009 roku uczestniczył w Spotkaniu Noworocznym Gminy 
Kościan;  

3. w środę pełnił dyŜur w Urzędzie; 
4. zwołał posiedzenie Komisji wspólnej Rady Miejskiej w Czempiniu; 
5. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej             

w Poznaniu z dnia 7 stycznia 2009 roku – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.  

 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe odpowiedzi na 
interpelacje i zapytania radnych Rady Miejskiej w Czempiniu zostaną udzielone na piśmie.   
 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Radny Władysław Matysiak poprosił o udzielenie przez Burmistrz Gminy Czempiń 
odpowiedzi na pytanie, na jakim etapie znajduje się załatwienie sprawy dotyczącej 
postawienia wiaty przystankowej w miejscowości Tarnowo Nowe.  
 
Radny Aleksander Wieliński zgłosił, Ŝe na Placu Gen. K. Świerczewskiego na wysokości 
sklepu spoŜywczego w drodze wojewódzkiej jest ruchoma klapa na studzience kanalizacyjnej, 
naleŜałoby tą usterkę naprawić, poniewaŜ klapa ta odbija się podczas przejeŜdŜania przez nią 
samochodów.   
 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu Waldemar Duda ustosunkowując 
się do wypowiedzi radnego Wojciecha Adamskiego poinformował, Ŝe otrzymał od Burmistrz 
Gminy Czempiń zaproszenie na wspólne posiedzenie Komisji, w którym tematyka spotkania 
określona została jako taryfy za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków, zatem 
Dyrektor i Główny Księgowy ZGK przygotowani byli do udzielenia odpowiedzi na pytania   
w tym właśnie zakresie, tymczasem radny Wojciech Adamski poruszył kwestie „nie z tej 
półki”, zaś taryfy przygotowuje się wg specjalnego programu i to zostało przez główną 
księgową wykonane, nie było zaś mowy w zaproszeniu o dodatkowych zagadnieniach. 
Waldemar Duda poprosił, aby radny Wojciech Adamski nie twierdził, Ŝe „my nie wiemy, na 
czym stoimy”, poniewaŜ Dyrekcja ZGK odpowie na wszelkie zapytania radnego, jeśli tylko 
zostaną one skierowane do Dyrektora. Waldemar Duda wskazał, Ŝe jest w posiadaniu danych, 
ile wody zostało wyprodukowanej i sprzedanej przez ZGK w I półroczu 2008 roku i prosi 
radnego Wojciecha Adamskiego, aby nie zarzucać, Ŝe nie posiada takich informacji, 
poniewaŜ podczas wczorajszego posiedzenia Komisji zapewnił radnego, Ŝe otrzyma 
odpowiedzi na wszystkie zadane przez siebie pytania. Waldemar Duda wskazał, Ŝe podwyŜka 
wody została zaplanowana, dlatego, Ŝe wszystko droŜeje. Waldemar Duda w kwestii 
hydrantów wskazał, Ŝe nie moŜna mówić, Ŝe 50% hydrantów na terenie gminy jest 
niesprawnych, poniewaŜ jest w gminie 340 hydrantów i w ZGK znajduje się informacja, 
gdzie jest kaŜdy hydrant i jaki jest jego stan i z informacjami tymi moŜna zapoznać się                   
w ZGK w Czempiniu. Waldemar Duda poinformował, Ŝe hydranty są naprawiane na bieŜąco 
przez ZGK, na przykład w grudniu 2008 r. naprawiono hydrant w Betkowie, naprawa miała 
miejsce równieŜ w przypadku hydrantu w Słoninie, dlatego prosi nie mówić, Ŝe w tej kwestii 
ZGK nic nie robi, poniewaŜ jeśli uzyskuje informacje w tym zakresie, to reaguje się na takie 
zgłoszenia. Waldemar Duda wskazał, Ŝe na terenie gminy jest obecnie 90% sprawnych 
hydrantów. Waldemar Duda podkreślił, Ŝe trzeba równieŜ umieć otworzyć hydrant, aby go 
uŜyć.            
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Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe podczas wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 
wczorajszym, nie padła z ust Dyrektora ZGK odpowiedź na pytanie, dlaczego planuje się 
wzrost stawek opłat za wodę, jak równieŜ nie udzielono odpowiedzi w zakresie stanu 
hydrantów. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe jeśli podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji takich odpowiedzi nie udzielono, to jakie on mógł sobie na ten temat wyrobić zdanie. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe opinie o stanie hydrantów otrzymał od straŜaków                 
z gminy Czempiń – Pana Dembnego, Pana Kasperskiego i Pana Mikołajczaka i nie ma 
podstaw, Ŝeby uwaŜać je za nieprawdziwe. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe podczas 
wczorajszego posiedzenia Komisji Dyrektor ZGK udowadniał, Ŝe za stan hydrantów 
odpowiedzialności nie ponosi ZGK w Czempiniu. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe 
dlatego powołał się w dniu dzisiejszym na stosowne przepisy, poniewaŜ nie jest prawdą, ze 
nie moŜna korzystać z sieci wodociągowej do gaszenia poŜarów, poniewaŜ odpowiedzialność 
za bezpieczeństwo przeciwpoŜarowe ponosi uŜytkownik sieci. Radny Wojciech Adamski 
wskazał, Ŝe na zadane wczoraj zapytanie dotyczące jednego z zestawień, przedstawiciele 
ZGK nie odpowiedzieli. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe podczas posiedzenia 
wspólnego stałych Komisji Rady nie uzyskał odpowiedzi dotyczących interesujących go 
kwestii.  
 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
 
Protokołował:                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej  
Inspektor                                                                                           w Czempiniu  
mgr M. Głucha                                                                      /-/ Krzysztof Sankiewicz  


